
   Zápis č. 11/24 a usnesení zastupitelstva obce Čakov ze dne 16.12.2024 
 
Místo konání:   OÚ Čakov, Čakov č.p. 20 
 
Přítomní zastupitelé:   Ing. Lenka Šišpelová, Ing. Ladislav Prener, Mgr. Radka Svačinová, Ing. Milan Vlk, Marcela 

Puchingerová, Bc. Jan Dušák, Ing. Michaela Bébrová     
                          

Omluven:                   
 
   
Hosté:                       p. Voves 
            
Začátek:          19:00 hodin    
 
Projednáno: 

1.  Předsedající Ing. Lenka Šišpelová přivítala přítomné a konstatovala, že je přítomno 7 zastupitelů a 
zastupitelstvo je usnášení schopné. Zastupitelé se dohodli, že zapisujícím bude Ing. Lenka Šišpelová a 
ověřovateli zápisu budou Ing. Michaela Bébrová a Mgr. Radka Svačinová. 
 

2.  Starostka informovala zastupitele o plnění usnesení z minulého zastupitelstva. Zastupitelstvo bere 
informaci na vědomí. 

 
3.   Předsedající informovala přítomné o navrženém zveřejněném programu jednání zastupitelstva: 

 1) Schválení zveřejněného návrhu rozpočtového provizoria na rok 2025 
2) Návrh kalkulace ceny pro stočné na rok 2025 
3) Příspěvek na neinvestiční náklady pro MŠ Čakov v roce 2025  
4) Návrh nových odměn neuvolněných zastupitelů pro rok 2025 na základě změny  základny pro výpočet 
odměn zastupitelů ÚSC pro rok 2025 
5) Příkaz k provedení inventarizace za rok 2024  
6) Programové dotace Jihočeského kraje – vyhlášené dotační příležitosti na tok 2025 s termínem podání do 
22. a 24.1.2025  
7) Informace o zapojení do projektu digitalizace knihovny a knihovního fondu v Čakovci v roce 2025 
8) Informace o jednáních s farností Dubné ohledně opravy ohradní zdi kolem kostela sv. Linharta¨ 
Pro: 7  Proti: 0    Zdržel se: 0 

 

Doplnění do programu: 

1) Dodatek č. 2 ke smlouvě o dílo ze dne ze dne 17.6.2024 na realizaci akce „Chodník podél silnice 

III/14319 v obci Čakovec“ – doplněno jako bod č.12 

Pro: 7  Proti: 0    Zdržel se: 0 

4. Schválení zveřejněného návrhu rozpočtového provizoria na rok 2025 
 Starostka informovala zastupitelstvo, že návrh rozpočtového provizoria na rok 2025, který byl schválen 

18.11.2024 byl zveřejněn na úředních deskách obce od 25.11.2024 a nebyly vůči němu zaznamenány žádné 
návrhy a připomínky. Návrh rozpočtového provizoria na rok 2025 byl tedy zastupitelstvu předložen ke 
konečnému schválení. 

 
Usnesení č. 067/11/2024 
Zastupitelstvo schvaluje po bez připomínkovém zveřejnění návrh rozpočtového provizoria na rok 2025, 

který byl na úředních deskách zveřejněný dle platné legislativy od 25.11.2024, a to: 

- výdaje leden 2025 – 2.000.000,- Kč,  
- výdaje únor 2025 – 700.000,-  Kč , 
- výdaje březen 2025 - 500.000,-  Kč. 

  
    Celková výše výdajů pro první čtvrtletí roku 2025  by měla být maximálně  3.200.000,-Kč. 

 Pro: 7  Proti: 0    Zdržel se: 0 



5.  Návrh kalkulace ceny pro stočné na rok 2025  
Starostka seznámila zastupitele s náklady na kanalizaci a ČOV za období od 1 – 11 měsíce roku 2024 a s 

odborným odhadem nákladů do konce roku 2024. Dále jim předložila na základě těchto nákladů vypočtený 

návrh kalkulace pro stočné na rok 2025, platný od 1.1.2025, zpracovanou ve spolupráci s odborným 

poradcem Ing. Márou z firmy PRVOK, a to ve dvou variantách. Zastupitelé vedly nad oběma návrhy rozpravu. 

 
Usnesení č. 068/11/2024 

   Zastupitelstvo schvaluje předloženou kalkulaci stočného ve dvousložkové formě: pevná složku ceny  ve 
výši 575,- Kč ročně za jedno kanalizační odběrné místo a pohyblivou složku ceny ve výši 39 Kč/m3 
produkovaných odpadních vod. Cena je konečná, protože obec není plátcem DPH a bude před její 
platností, tj. před 1.1.2025 zveřejněna dle zákona na úřední desce. 
Pro: 7   Proti: 0    Zdržel se: 0  

       
 

6.   Příspěvek na neinvestiční náklady pro MŠ Čakov v roce 2025 
Zastupující ředitelka MŠ Čakov předložila zastupitelstvu odhad rozpočtu MŠ Čakov na rok 2025 sestavený 
dle skutečně vynaložených nákladů roku 2024. Dále seznámila zastupitelstvo s hodnotící zprávou MŠ Čakov 
za uplynulý rok 2024. Návrh obsahuje požadavek na příspěvek obce na neinvestiční náklady MŠ Čakov na 
rok 2024 ve výši 330.000,-Kč. 

 
Usnesení č. 069/11/2024 
Zastupitelstvo vedlo o návrhu rozpočtu MŠ na rok 2025 rozpravu. Schvaluje celkovou navrhovanou výši 
příspěvku, a to 330.000,- Kč. Pověřuje starostku zanesením schváleného příspěvku do rozpočtu obce  na 
rok 2025 a zasláním finančních prostředků školce dle dohody mezi starostkou a ředitelkou MŠ Čakov, 
nejpozději v celkové výši do 30.9.2024. 
Pro: 7   Proti: 0    Zdržel se: 0  

 

7. Návrh nových odměn zastupitelům na rok 2025 dle legislativy, platné od 1.1.2025 

Starostka informovala zastupitelstvo o změně v odměňování zastupitelů, platné od 1.1.2024, která nastane 
od 1.1.2025 na základě novelizace zákona o obcích v loňském roce, když základna pro výpočet odměn členů 
zastupitelstev ÚSC pro kalendářní rok 2025 byla vyhlášena ve výši: 44 943 Kč. Zákon v loňském roce 
zjednodušil výpočet odměn zvoleným uvolněným i neuvolněným zastupitelům obce a přímo do zákona 
upravil valorizaci odměn zastupitelům obcí bez nutnosti schválení vládou na základě stanovení základny pro 
výpočet odměn, vyhlašované ČSÚ a určených koeficientů dle velikosti obce/města a funkce. Dále zůstává, že 
uvolněným zastupitelům jsou odměny automaticky navyšovány dle zákona o obcích, neuvolněným 
zastupitelům zákon určuje pouze maximální hranici odměny, o její konečné výši jako dříve rozhoduje 
zastupitelstvo obce. Odměny mají být dle zákona stanoveny na konkrétní celé částky. Na základě tohoto 
zákona byl zastupitelstvu vysvětlen systém výpočtu odměn a byly předloženy maximální hranice pro výši  
odměny. Zastupitelé vedli nad výší odměn rozpravu. 
 
Usnesení č. 070/11/2024  
Zastupitelstvo rozhodlo o odměnách neuvolněných zastupitelů takto: 
a) Neuvolněnému místostarostovi – 5.744,- Kč hrubého /měsíc  
b) Neuvolněným zastupitelům – 1618,-Kč/měsíc  
c) Předsedovi kontrolního výboru – bez odměny 
d) Předsedovi finančního výboru – bez odměny 
e) Členům kontrolního a finančního výboru - bez odměny 
Člen výboru, který není členem zastupitelstva - roční odměna, kterou stanoví zastupitelstvo na zasedání 
po skončení kalendářního roku. 
Předsedovi kontrolního výboru, předsedovi finančního výboru a členům obou výborů je přiznána pouze 
odměna neuvolněného zastupitele. Takto stanovené odměny zastupitelstvo schvaluje od 1.1.2025 

  Pro: 7   Proti: 0    Zdržel se: 0  
 

8. Příkaz k provedení inventarizace za rok 2024 
Finanční výbor předložil zastupitelstvu návrh na provedení inventarizace majetku obce na inventurní soupisy 

vydané na stav k 31.12.2024 a na sestavení inventarizačních komisí. 



 

Usnesení č. 071/11/2024 

Na základě návrhu finančního výboru ukládá zastupitelstvo starostce vydat příkaz k provedení 

inventarizace majetku a závazků obce na inventurní soupisy vydané na stav k 31.12.2024. Termín 

provedení, vyhodnocení a odevzdání  fyzických inventur a odevzdání těchto soupisů do 24.1.2025 

ostatních dokladových soupisů inventurních soupisů a dokončení inventury je stanoveno nejpozději do 

31.1.2025. Zastupitelstvo ukládá účetní obce, aby předsedům jednotlivých komisí předala nutné inventurní 

soupisy k fyzické inventuře movitého majetku nejpozději do 13.1.2025, ostatní ve spolupráci s  účetní obce. 

Zastupitelstvo stanovuje tyto inventarizační komise, které budou uvedeny na jednotlivých soupisech 

majetku.  

 

          č. komise               předseda komise     členové komise 

             hlavní komise     Ing. L. Šišpelová   Ing. M. Vlk 

      č.1                           M. Puchingerová             Z. Novotná,  

                                                                                                                     Ing. L. Prener 

                                                                                                              Z. Popelková  

                 č.2                         Jan Dušák       Ing. M. Bébrová, Mgr. R.Svačinová 

         č.3                                    Jan Dušák                 Ing. M. Bébrová, Mgr. R.Svačinová 

          č.4                        Jan Dušák       Jan Sládek, Mgr. R.Svačinová 

          č.5               Jan Dušák                       Ing. M. Bébrová, Jan Sládek 

 

Pro: 7    Proti: 0    Zdržel se: 0 

 
9. Programové dotace Jihočeského kraje – vyhlášené dotační příležitosti na tok 2025 s termínem podání do 

22. a 24.1.2025 
Starostka předložila zastupitelstvu k diskuzi dotační příležitosti, vycházející z aktuálně vyhlášených výzev 
Jihočeského kraje. Zastupitelstvo vedlo nad předloženými materiály rozpravu. Byly diskutovány různé návrhy 
např. projekt opravy schodů a přístupu ke kostelu sv. Linharta nebo projekt bezobslužné prodejny pro 
program obnovy venkova, dále bylo diskutováno o využití dotačních titulů na neinvestiční náklady pro JSDHO 
a opravy místních komunikací. Dále na projekty v oblasti kultury. Rozhodnutí zastupitelstva bylo odloženo 
na zasedání zastupitelstva na začátek ledna 2024 z důvodu upřesnění cenových nabídek projektů, možností 
a pravidel jednotlivých dotačních titulů. 

 
10. Informace o zapojení do projektu digitalizace knihovny a knihovního fondu v Čakovci v roce 2025 

Starostka seznámila zastupitele s podmínkami a možnostmi zapojení do projektu digitalizace knihoven také 

digitalizací knihovny v Čakovci v roce 2025 a dále s podáním žádostí do dotačních programů určených na 

digitalizaci knihoven Ministerstvem kultury VISK32025. Pokud budou podané žádosti úspěšné dojde v roce 

2025 k realizaci digitalizace knihovního fondu veřejné lidové knihovny v Čakovci, jeho propojení s 

českobudějovickou knihovnou  a zprovoznění on-line služeb pro registrované čtenáře, dále by mělo dojít do 

konce roku 2025 také ke zprovoznění systému půjčování e-knih. Zastupitelstvo bere informaci na vědomí. 

 
11. Informace o jednáních s farností Dubné ohledně opravy ohradní zdi kolem kostela sv. Linharta 

Starostka informovala zastupitele o situaci a jednáních s římsko-katolickou farností Dubné o nutných 
opravách střechy kostela sv. Linharta a dále o plánování a následné realizaci opravy hřbitovní zdi  kolem 
tohoto kostela, která je též památkově chráněna. Nemovitosti jsou v majetku Římskokatolické farnosti 
Dubné. Starostka seznámila zastupitelstvo se situací ve farnosti i na biskupství, která byla prezentována 
administrátorem farnosti Dubné a stavebním technikem Biskupství České Budějovice. Nutné opravy střechy 
kostela byly přislíbeny na začátku roku 2025. Na opravu hřbitovní zdi biskupství nemá zatím dostatek 
finančních prostředků, není k dispozici ani žádný zpracovaný projekt na opravu, zatím byl stavebním 
technikem a administrátorem farnosti zrevidován a zdokumentován stav ohraní zdi. Bylo dohodnuto, že ve 
spolupráci s obcí budou hledány finanční zdroje na pokrytí těchto nákladů a vedeny nutné konzultace se 
zástupci památkové péče. Na začátku roku 2025 budou vedena další jednání ohledně tohoto problému. 
Zastupitelstvo bere informaci na vědomí. 
 



12) Dodatek č. 2 ke smlouvě o dílo ze dne ze dne 17.6.2024 na realizaci akce „Chodník podél silnice III/14319 

v obci Čakovec“ – doplněno jako bod č.12 

Starostka informovala zastupitelstvo o tom, že stavba chodníku po technické stránce byla zdárně dokončena 
v termínu dle smlouvy, součástí smlouvy o dílo však bylo také vypracování dokumentace skutečného 
provedení, které kvůli těsnému dokončení stavby vzhledem k některým požadovaným změnám a vícepracem 
nebylo možné realizovat  v termínu. Předložila tedy zastupitelstvu dodatek č. 1, který prodlužuje termín 
dokončení díla do 31.12.2024. 
 
Usnesení č. 072/11/2024 
Zastupitelstvo schvaluje dodatek č.2 ke smlouvě o dílo ze dne ze dne 17.6.2024 na realizaci akce „Chodník 
podél silnice III/14319 v obci Čakovec“, který prodlužuje termín dokončení díla do 31.12.2024 a pověřuje 
starostku jeho podpisem. 
Pro: 7    Proti: 0    Zdržel se: 0 
 

13) Diskuze a různé 
 

Termín příštího zasedání zastupitelstva byl starostkou navržen na 13.1.2024. O termínu budou všichni   
informováni dle  legislativy zveřejněním oznámení na úřední desce. 

 
 Konec:   21:30 hod. 

 
Zapisovatel: Ing. Lenka Šišpelová                                Ověřovatelé:         Ing. Michaela Bébrová     

 
                                                     
 
 

          Zasedání řídil:   Ing. Lenka Šišpelová                                                Mgr. Radka Svačinová 


